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Opening en vaststelling agenda  

Alle leden van het NCad zijn aanwezig. 

Tevens zijn de algemeen secretaris, twee medewerkers van het NCad en de 

communicatieadviseur aanwezig.  

De nieuwe voorzitter van het NCad, Henk Smid, geeft een korte introductie en 

opent de eerste vergadering in het jaar 2020. 

De agenda wordt akkoord bevonden. 

 

 

 

Mededelingen 

 

Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 

het NCad 

Monique Janssen meldt gevraagd te zijn vanuit de NVDEC om een offerte uit te 

brengen voor een trainings-dag van DEC-leden. 

 

Henk Smid geeft aan in het verleden vanuit ZonMw op afstand betrokken te zijn 

geweest bij het advies omtrent de teenknip. Het advies staat voor deze 

vergadering ter bespreking. 

 

 

Korte terugblik NCad symposium van 13 december 2019 

De algemeen secretaris geeft een terugblik van het NCad symposium ter ere van 

het eerste lustrum van het NCad en het afscheid van Herman Koeter als 

voorzitter. Met een opkomst van de beoogde honderd deelnemers betrof het een 

gemêleerd publiek. Het NCad heeft met dit symposium haar zichtbaarheid en de 

verbinding met de stakeholders weer kunnen vergroten. De ontvangen reacties 

van de deelnemers waren overwegend positief en het NCad kijkt terug op een 

geslaagde middag. 

 

 

Korte terugblik internationaal TPI-symposium 

De NCad-leden die bij het TPI-symposium aanwezig waren geven kort hun 

impressie weer. De vraag die daarbij naar voren komt is of aansluiting met het 

onderzoekersveld wel voldoende geborgd is bij TPI. Tevens komt de rol van het 

NCad ten opzichte van TPI tijdens de vergadering aan de orde. In de NCad-

vergadering van maart zal het NCad daarover doorpraten.  
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Vergadering met CCD in februari 

De algemeen secretaris licht de voorliggende agenda toe waarvoor anderhalf uur 

is gereserveerd. Het is de eerste keer dat de twee besturen met elkaar 

vergaderen, echter de CCD is een stakeholder van het NCad, dus ook vanuit die 

invalshoek is er contact met de CCD.  

 

 

Presentatie NCad aan de vaste Kamercommissie van de Tweede Kamer 

De voorzitter deelt mede dat wellicht op 18 maart (onder voorbehoud van 

voldoende deelnemers aan de vergadering) het NCad in de gelegenheid wordt 

gesteld een presentatie te geven aan de vaste Kamer Commissies van de Tweede 

Kamer van OC&W en LNV.  

 

 

 

Stavaza opzetten CoP in samenwerking met IvD-Platform 

 

CoP zebravissen 

Het FELASA-rapport inzake de huisvesting van zebravissen is inmiddels vertaald 

naar het Nederlands. In dit rapport wordt over genetisch gemodificeerde 

zebravissen en tankverrijking slechts de status quo weergegeven. Met name op 

het gebied van tankverrijking zou meer gedaan kunnen worden. Het 

verantwoordelijke NCad-lid stelt voor om een synthesis of evidence te laten 

uitvoeren waarbij naast verrijking ook verfijning wordt meegenomen. Met de 

experts van de werkgroep zal een opdracht voor het uitvoeren van een synthesis 

of evidence verder worden uitgewerkt. 

 

 

CoP perioperatieve zorg 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft aan dat de eerste bijeenkomst zeer 

constructief was met veel energie en kwalitatief goede experts. Bij dit onderwerp 

zal vanuit het IvD-Platform de leidende rol worden genomen. Bij het opstellen van 

de CoP over zebravissen heeft het NCad de leidende rol. 

Er was tijdens de eerste bijeenkomst discussie over de inzet van capaciteit inzake 

het opstellen van een CoP. Het IvD-Platform heeft namelijk minimale capaciteit 

beschikbaar. Het NCad vindt het belangrijk om over dit onderwerp met betrokken 

partijen te praten en acht het wenselijk in gesprek te gaan met de vereniging van 

biotechnici en proefdierdeskundigen DALAS en het IvD-Platform. 

 

 

 

Advies over de teenknip 

De verantwoordelijke NCad-leden geven een toelichting op de stand van zaken. 

Het advies heeft een lange voorgeschiedenis en er is uitgebreid gediscussieerd in 

het NCad op welke wijze dit advies vorm zou moeten worden gegeven. 

Het voorliggend conceptadvies wordt ter vergadering besproken. Het streven is 

om het advies in de vergadering van maart vast te stellen. 
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Foetaal kalverserum 

Een medewerker van het ondersteunend bureau geeft een korte toelichting. Er 

dient nagedacht te worden over het implementatietraject waarbij het van belang 

is welke doelgroep het NCad beoogt te bereiken. De producten die worden 

besproken, te weten de ‘letter to the editor’, het filmpje en de oplegnotitie 

behoeven nog enkele aanpassingen waarna het filmpje samen met de oplegnotitie 

naar de minister kan worden gestuurd. 

 

 

 

Stavaza streefbeelden 

 

Immunologie 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een stavaza. Het veld is georganiseerd in de 

NVVI en met andere stakeholders binnen de FEDERA wordt het maken van een 

streefbeeld voor het veld besproken. 

 

 

Cardiovasculair 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een toelichting. Er is door de aanjagers van 

dit streefbeeld een middag georganiseerd op woensdag 19 februari in het Holland 

Heart House om met het cardiovasculaire onderzoeksveld gebieden te 

identificeren waar streefbeelden kunnen worden opgesteld. Het verantwoordelijke 

NCad-lid zal tijdens die middag een presentatie geven over streefbeelden en het 

gedachtengoed daarachter. 

 

 

Onderwijs 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een toelichting. In eerste instantie zouden er 

twee werkgroepen starten om streefbeelden op te zetten vanuit het academisch 

en het postacademisch onderwijs. De stuurgroep waarin zowel de VSNU als de 

NFU zitting hebben, hebben recent besloten toch een enkele werkgroep te vormen 

en wanneer het noodzakelijk blijkt subgroepen te vormen. Er ligt inmiddels een 

startnotitie. 

Voor het derde streefbeeld onderwijs (MBO/HBO) beraadt het NCad zich wie 

mogelijk trekkers kunnen zijn. 

 

Ten algemene geeft een NCad-lid aan dat streefbeelden niet echt leven binnen het 

proefdierveld. Er wordt onderzocht of het mogelijk is om tijdens het 

wereldcongres over alternatieven voor dierproeven, dit jaar in Maastricht, een 

presentatie te geven over streefbeelden. 

 

 

 

 

Voorbereiding Heidag 17 april 

De algemeen secretaris geeft een toelichting op het voorgestelde programma 

waarbij is uitgegaan van de wettelijke taken van het NCad, het jaarplan voor 2019 

en de stakeholderconsultatie. Tijdens de Heidag is het de bedoeling te komen tot 

de contouren van een meerjarenplan 2020-2025 (het WAT, d.w.z. producten en 

impact) en daarnaast te komen tot een herijking van de werkwijze (het HOE), 
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zowel extern (o.a. n.a.v. stakeholderanalyse en bestaande documenten over 

rolopvatting) als intern. Vanuit het NCad wordt aangegeven dat er vooraf ook een 

verkenning van relevante ontwikkelingen in de omgeving dient plaats te vinden. 

Het ondersteunend bureau pakt dit op en zal een analyse maken. 

 

 

 

Voorstel voor Harry Blom-beraden in 2020 

Een medewerker van het ondersteunend bureau geeft een toelichting. 

Er heeft recent een overleg plaatsgevonden met de voorzitter van het IvD-

Platform over de invulling van het volgende Harry Blom Beraad. Het onderwerp is 

afgestemd en een NCad-lid is contactpersoon.  

De lezingen zullen starten met een korte terugblik van het vorige Harry Blom 

Beraad. De doelgroep blijft primair de IvD-leden. Zij kunnen vervolgens een 

terugkoppeling geven richting de onderzoekers. Een volgend Harry Blom Beraad 

zal plaatsvinden op 14 mei van 13.00 tot 16.30 uur over het circadiaan ritme. 

 

 

 

Vaststellen jaarplan 2020 voor Q1 

Een medewerker van het ondersteunend bureau geeft een toelichting. Het 

jaarplan is een voortzetting van de initiatieven uit 2019 en is opgesteld voor Q1. 

Na de Heidag in april zal op basis van de uitkomsten een nieuw jaarplan worden 

opgesteld. In het voorliggend jaarplan wordt nog de planning aangegeven van de 

activiteiten. 

 

 

 

Bijdrage leveren aan Themadag welzijnskompas  DALAS op 2 april 

Een medewerker van het ondersteunend bureau geeft een toelichting.  Het NCad 

is gevraagd een bijdrage te leveren aan de themadag ‘welzijnskompas’ op 2 april. 

De themadag wordt georganiseerd door DALAS. De doelstelling is om actuele 

handreikingen te geven op het gebied van anesthesie, pijnstilling en welzijn. 

Dergelijke themadagen worden met name bezocht door dierverzorgers en 

biotechnici. Dit is een goede gelegenheid om het NCad meer bekendheid te geven 

bij die doelgroepen. Een NCad lid zal tijdens de themadag een presentatie geven. 

 

 

 

Actielijst 

Met betrekking tot het wereldcongres WC2020 in Maastricht: Het NCad is 

gevraagd een bijdrage te leveren aan de satelliet bijeenkomst over educatie en 

training. Deze zal na het wereldcongres plaatsvinden. Vanuit het NCad zal nog 

getracht worden een sessie te beleggen tijdens het wereldcongres om het concept 

streefbeelden nader toe te lichten. 

 

Cumulatief ongerief 

Een van de betrokken NCad-leden geeft een toelichting.  Op korte termijn start 

een expertwerkgroep cumulatief ongerief. Aan hen wordt voorgesteld een 

zienswijze te schrijven. Hierbij zal uitdrukkelijk worden aangesloten bij de 
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werkzaamheden van de FELASA-werkgroep die zich bezighoudt met de 

harmonisatie van ongeriefbeoordeling. 

 

 

Internationaal 

Er zou een bijeenkomst van de Europese nationale comités plaatvinden in Italië op 

18 maart. Het ondersteunend bureau gaat na of deze bijeenkomst doorgaat. 

 

 

 

Verslag vorige vergadering 

Er zijn geen inhoudelijke aanvullingen. Het verslag wordt vastgesteld. 

 

 

 

Rondvraag 

 

Een NCad-lid informeert naar de stand van zaken omtrent de verdere 

implementatie van het advies inzake herplaatsing. Het betreft de mogelijkheid om 

niet-humane primaten te pensioneren bij het BPRC. Hierover heeft reeds een 

gesprek met OC&W plaatsgevonden, maar er is nog geen helderheid. 

 

Een NCad-lid informeert naar de stand van zaken omtrent het opstellen van een 

communicatie-strategie. Een opzet daarvoor zal in een volgende vergadering aan 

de orde komen. 

 

De algemeen secretaris staat stil bij het eerste overleg van de nieuwe voorzitter 

Henk Smid en heet hem van harte welkom. 

 


